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PROTOKOLL
Sammanträdesdatum
2025-01-29

Kommunfullmäktige

Upprops- och voteringslista kommunfullmäktige

§ 1 § 11 § 3 § 5

Tjänstgörande JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR JA NEJ AVSTÅR

Ronny Nilsson, S x x x x

Krister Lundström, S x x x x

Susanne Johansson, S x x x x

Valter Titusson, S x x x x

Jan Aronsson, PF x x x x

Ingela Werner Aronsson, PF x x x x

Göran Långström, PF x x x x

Yvonne Långström, PF x x x x

Marie Gärdby, C x x x x

Kerstin Gustafsson Andersson, C x x x x

Patrik Ströbeck, M x x x x

Karin Johansson, KD x x x x

Charlotta Wendt, VIP x x x x

Ola Stahre, VIP x x x x

Anders Jelander, VIP x x x x

Catharina Henriksson, ViP x x x x

Gerd Ausfelt, VIP x x x x

Kent Hamacek, VIP x x x x

Jack Henriksen, SD x x x x

Emilia Sandell Eskilandersson, SD x x x x

Mona-Lisa Stålbrand, SD x x x x

Linda Holst Henriksen, SD x x x x

Sven-Erik Sjöstrand, V x x x x

Veronicha Pettersson, S x x x x

Rickard Andersson, SD x x x x

Håkan Abrahamsson, M x x x x

Totalt 7 19 7 19 7 19 19 7

Bilaga 1
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Sammanträdesdatum
2025-01-29

Kommunfullmäktige

Ordningsfråga kopplat till dagordningen.

Charlotta Wendt vill att dagordningspunkt 13 flyttas upp så att den hanteras före dagordningspunkt 7. 
Ordförande meddelar då att han anser att frågeställningen i allmänhetens fråga och frågeställningen i 
de delar av frågor till ledamöter som berör dagordningens punkt 7 inte faller under den kommunala 
kompetensen och därför inte ska få ställas. Kommunfullmäktige hanterar de frågeställningarna och 
beslutar att frågorna ej får ställas (för beslutsgång se respektive paragrafer). Utskickad dagordning är 
därmed den som gäller.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2025-01-29

Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 1

Fråga från allmänheten
2025/29

Sammanfattning
Följande fråga har inkommit från Ewa Waldt:
” Fråga till Lotta Wendt
Det var med förvåning jag hörde dig på fullmäktiges sammanträde i november stå i 
talarstolen och säga att kommunen vägrade att släppa in Arbetsmiljöverket Jag är 
huvudskyddsombud i Kommunal och blir ofta tillfrågad om jag kan hjälpa till i olika 
arbetsmiljösituationer. Det var en sådan situation som jag var kallad till. 
Arbetsmiljöverket kom, blev insläppta och var med på mötet.
Var får du din fakta ifrån?
Kollar du den med någon annan?
En kommun får inte låta bli att släppa in en myndighet, vet inte du det?
Vilket förtroende får medborgarna för dig när du far med osanning?
Ewa Waldt
Huvudskyddsombud Kommunal Perstorp”

Till ärendet hörande handlingar
Fråga från Ewa Waldt

Beslutsgång:
Ordförande anser att frågan inte får ställas då han anser att frågan inte faller under den 
kommunala kompetensen utan är mer av allmänpolitisk karaktär. Ordförande väljer att 
fråga fullmäktige om de anser att frågan får ställas och finner att fullmäktige beslutar att 
frågan inte får ställas. Votering begärs.

Votering:
Den som anser att frågan inte får ställas röstar nej, den som anser att frågan får sällas 
röstar ja. Voteringen genomförs och utfaller med 7 nej och 19 ja (enligt bilaga 1) varvid 

Kommunfullmäktige beslutar,

att frågan inte får ställas.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2025-01-29

Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 2

Information från kommunstyrelse, nämnder och bilag
2025/25

Sammanfattning
Ordförandena för kommunens nämnder, styrelser och bolag informerar kortfattat om 
aktuell verksamhet inom sina ansvarsområden.

Under dagens sammanträde delges information från socialnämnden, Perstorps 
Kommunfastigheter AB, Perstorps Bostäder AB samt, kultur- och fritidsnämnden.

Till ärendet hörande handlingar
Tjänsteskrivelse

Kommunfullmäktige beslutar,

att notera informationen.
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Sammanträdesdatum

2025-01-29

Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 3

Reviderad budget 2025 och flerårsplan 2026-2027
2024/333

Sammanfattning
Reviderad budget 2025 och flerårsplan 2026–2027 är upprättad enligt framtaget förslag. 
Bakomliggande anledning till revidering är det underskott om 9,9 mkr som 
socialnämnden redogjort för i framtagen internbudget. Syftet med revideringen är att 
skapa förutsättningar för socialnämnden att nå en budget i balans. Utöver detta utgör 
förändringar i planeringsförutsättningarna såsom reducerad befolkningsutveckling och 
sänkt PO-pålägg enligt ny rekommendation från Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) till 40,24 procent ytterligare skäl för att genomföra vissa revideringar i den 
kommunövergripande budgeten. 

Revideringarna innebär förändringar i planeringsförutsättningarna (jfr avsnitt 7.1 i 
”Budget 2025 och flerårsplan 2026–2027 Perstorps kommun” beslutad av 
kommunfullmäktige den 19 juni 2024), där kategorierna ”Befolkningsmängd”, 
”Skatteintäkter”, ”Generella statsbidrag och utjämningsstöd”, ”Resultat” samt ”PO-
pålägget” justerats i nu framtaget förslag. 

Justeringar har även gjorts vad gäller målvärdena för åren 2025 och 2026 avseende 
indikatorn: ”Nettokostnadsandelen av skatter och bidrag ska under en rullande fyra (4) 
årsperiod uppgå till högst 98 %”.

Utöver detta har fördelningen av ekonomiska ramar (jfr avsnitt 7.1.2 i ”Budget 2025 och 
flerårsplan 2026–2027 Perstorps kommun” beslutad av kommunfullmäktige den 19 juni 
2024) justerats på så sätt att socialnämnden tilldelas ytterligare 7,9 mkr i ramtilldelning. 
Resterande del om 2 mkr, som behövs för en budget i balans, finns i befintlig ram i och 
med förändringen av PO-pålägget.

Den finansiella analysen (jfr avsnitt 7.2 i ”Budget 2025 och flerårsplan 2026–2027 
Perstorps kommun” beslutad av kommunfullmäktige den 19 juni 2024) har reviderats 
samt de finansiella rapporterna (jfr avsnitt 9 i ”Budget 2025 och flerårsplan 2026–2027 
Perstorps kommun” beslutad av kommunfullmäktige den 19 juni 2024) har med 
anledning av revideringarna uppdaterats vad gäller resultatbudget, balansbudget, 
kassaflödesbudget och driftsbudget för år 2025. 

Förslaget har förhandlats med de fackliga organisationerna.

Till ärendet hörande handlingar
Kommunstyrelsens beslut 2025-01-22, § 2
Tjänsteskrivelse
Reviderad budget 2025 och flerårsplan 2026–2027
Förhandlingsprotokoll



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

2025-01-29

Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

Yrkanden:
Ronny Nilsson (S), Göran Långström (PF), Valter Titusson (S), Kerstin Gustafsson 
Andersson (C), Patrik Ströbeck (M) och Emilia Sandell Eskilandersson (SD) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Charlotta Wendt (VIP) med bifall av Sven-Erik Sjöstrand (V) yrkar att ärendet 
återremitteras med motivering enligt bilaga.

Ronny Nilsson (S) yrkar att den siffran som har blivit fel gällande beloppet för utjämning 
och bidrag (står 236,1 miljoner i underlaget, ska vara 231,1 miljoner) ändras i underlaget.

Beslutsgång:
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras i enlighet 
med Charlotta Wendts yrkande och finner att ärendet ska avgöras idag. Votering begärs.

Votering återremiss:
Följande propositionsordning föreslås, bifalls och genomförs. Den som röstar för att 
ärendet återremitteras röstar ja, den som vill att ärendet avgörs idag röstar nej. Voteringen 
utfaller med 7 ja och 19 nej (enligt bilaga 1) varvid kommunfullmäktige har beslutat att 
ärendet ska avgöras idag.

Beslutsgång:
Ordförande frågar fullmäktige om de bifaller kommunstyrelsens förslag till beslut eller 
avslår detsamma och finner bifall, varvid

Kommunfullmäktige beslutat,

att godkänna de ändringar i budget 2025 och flerårsplan 2026–2027 som framgår av 
framtaget förslag, samt 

att i konsekvens härmed godkänna uppdaterad resultatbudget, balansbudget, 
kassaflödesbudget och driftsbudget för år 2025, samt

att fastställa målvärdena för indikatorn ”Nettokostnadsandelen av skatter och bidrag ska 
under en rullande fyra (4) årsperiod uppgå till högst 98 %” till ”99,5” avseende år 2025 
och ”98” avseende år 2026.

Beslutet skickas till
Ekonomichef

Reservation:
Ledamöterna från Vi i Perstorp reserverar sig till förmån för eget återremissyrkande. 
Vänsterpartiet lämnar in en skriftlig reservation.
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Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

§ 4

Beslut om Österbos tillbyggnad eller renovering av Ybbåsen
2023/216

Sammanfattning
Sedan år 2019 har Perstorps kommun ett särskilt boende (Säbo) i lokalerna som kallas 
Österbo. Tidigare fanns Säbo-platser även på Ybbåsen men dessa stängdes på grund 
av att lokalerna inte var ändamålsenliga utifrån ett arbetsmiljöperspektiv. Stängningen 
innebar en minskning av det totala antalet Säbo-platser i kommunens egen regi till 54 
platser. Behovsanalysen visar att det är motiverat att utöka kapaciteten med ungefär 
20 platser inom fem år och eventuellt öka med ytterligare 10 platser på längre sikt. 

Olika alternativ har övervägts för att kunna tillhandahålla fler Säbo-platser. Det finns 
stordriftsfördelar med att samla hela verksamheten på en gemensam plats genom att 
bygga ut Österbo. Det finns nackdelar med att inte nyttja kommunens befintliga 
fastigheter som Ybbåsen då alternativa behov för dessa lokaler saknas. En samlad 
bedömning leder till att det bästa alternativet är att renovera och bygga om Ybbåsen 
för ändamålet. 

Till ärendet hörande handlingar
Kommunstyrelsens beslut, 2025-01-22, § 3
Kalkyl – Österbo – Ybbåsen – 2025-01-02 
SÄBO Behovsanalys 2024
Lokalrevision äldreboende (Niras rapport)

Alternativ A
Förslag Ybbåsen 2024-12-19, ritningar
Förslag Österbo personalutrymme 2024-12-19, ritningar
Förslag Östra skolan 2024-12-19, ritningar

Alternativ B
Förslag Österbo 2024, ritningar
Förslag Östra skolan 2024-12-19, ritningar

Yrkanden:
Emilia Sandell Eskilandersson (SD), Charlotta Wendt (VIP), Kent Hamacek (VIP), Patrik 
Ströbeck (M), Ronny Nilsson (S), Sven-Erik Sjöstrand (V), Kerstin Gustafsson 
Andersson (C), Anders Jelander (VIP) och Göran Långström (PF) yrkar bifall till 
liggande förslag.
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Sammanträdesdatum

2025-01-29

Kommunfullmäktige

Utdragsbestyrkande

Kommunfullmäktige beslutar,

att ge kommunstyrelsen i uppdrag att upphandla och genomföra renovering och 
ombyggnation av Ybbåsen samt ombyggnation av ”Östra skolan” för tillhandahållande 
av Säbo-platser i egen regi i enlighet med de förutsättningar som redovisas i ärendet,

Beslutet skickas till
Tf. förvaltningschef teknik och service
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Utdragsbestyrkande

§ 5

Revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning
2024/279

Ordförande Håkan Abrahamsson (M) lämnar över ordförandeklubban till 1:e vice 
ordförande Veronicha Pettersson (S).

Sammanfattning
Arbetsordningen är ett organisatoriskt styrdokument med bestämmelser för 
kommunfullmäktiges arbete. Avsikten med arbetsordningen är att den ska komplettera 
bestämmelserna som finns om fullmäktige i kommunallagen.

Kommunfullmäktiges gällande arbetsordning reviderades senast i juni 2023. Nu finns 
ett förslag från majoriteten gällande revidering av dokumentet. Revideringen avser 
främst reglering av talartider och debattregler, se paragraferna 46-53.

Till ärendet hörande handlingar
Kommunstyrelsens beslut, 2025-01-22, § 4
Tjänsteskrivelse
Reviderad arbetsordning, ändringar markerade med rött

Yrkanden:
Charlotta Wendt (VIP) med bifall av Sven-Erik Sjöstrand (V) har följande yrkande:

”Enligt kommunallagen 5 kapitlet 57§ så får ordförande vägra att lägga fram ett förslag 
till beslut, om ordföranden anser att förslaget skulle leda till ett beslut som strider mot lag 
eller annan författning. Det gör detta förslag, BEVISLIGEN. 
Därför yrkar Vi i Perstorp i första hand på 

att ordförande drar tillbaka liggande förslag till beslut med hänvisning till att det är 
oförenligt med den grundlagsfästa yttrandefriheten, 

och annars så yrkar Vi i Perstorp på
att förslaget avslås då det bryter mot Yttrandefrihetsgrundlagen, Kommunallagen och 
Regeringsformen”

Karin Johansson (KD), Jack Henriksen (SD), Emilia Sandell Eskilandersson (SD), Patrik 
Ströbeck (M), Valter Titusson (S), Göran Långström (PF), Ronny Nilsson (S) och Håkan 
Abrahamsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.
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Utdragsbestyrkande

Beslutsgång:
Ordförande meddelar att hon inte avser att dra tillbaka förslaget och föreslår följande 
propositionsordning: Att ställa kommunstyrelsens förslag till beslut mot Charlotta 
Wendts yrkande via acklamation, detta godkänns och genomförs och ordförande finner 
att kommunfullmäktige beslutat att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut. Votering 
begärs.

Votering:
Följande propositionsordning föreslås och bifalls. Den som bifaller kommunstyrelsens 
förslag till beslut röstar ja, den som bifaller Charlotta Wendts yrkande röstar nej. 
Voteringen genomförs och utfaller med 19 ja och 7 nej (enligt bilaga 1), varvid 

Kommunfullmäktige beslutat,

att anta förslaget till reviderad arbetsordning, samt

att arbetsordningen ska gälla från den 1 februari 2025.

Reservation:
Ledamöterna för Vi i Perstorp reserverar sig till förmån för eget yrkande. Vänsterpartiet 
lämnar in en skriftlig reservation.

Ordförande Håkan Abrahamsson (M) återtar ordförandeklubban.
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§ 6

Rapport och uppföljning över kommunens avtalssamverkan
2024/246

Sammanfattning
Av kommunallagen följer att kommunstyrelsen årligen ska rapportera till 
kommunfullmäktige om kommunens avtalssamverkan. I ärendet redovisas 
kommunens avtalssamverkan.

Till ärendet hörande handlingar
Kommunstyrelsens beslut, 2025-01-22, § 5
Tjänsteskrivelse

Kommunfullmäktige beslutar,

att notera rapporten.
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§ 7

Nystart AV Media Skåne
2024/327

Sammanfattning
Kommunalförbundet AV Media Skåne är ett kommunalförbund mellan 15 kommuner, 
varav Perstorp är en av dem. Organisationen är en pedagogisk och teknisk resurs för 
förskola och skola på alla nivåer som arbetar för att inspirera hur digitala verktyg och 
användandet av film kan skapa en mer givande undervisning. 

Båstad har sedan tidigare begärt utträde ur AV Media Skåne. Höörs kommun har 
meddelat att de också vill utträda. Samtliga övriga 13 kommuner har under hösten 2024 
meddelat att det finns ett intresse av ett fortsatt samarbete där filmtjänsten ingår.

När medlemmarna inte kunde enas om den ekonomiska regleringen för utträdande 
kommun i juni 2024 fattades beslut om att förbundet, enligt förbundsordningen, 
behöver likvideras. En likvidator från Amber Advokater anlitades under hösten 2024. 
Politiskt beslut har också fattats om att undersöka möjligheten med att starta en ny, 
effektiviserad verksamhet för de fler än 75 000 förskolebarn och skolelever och drygt 8 
000 pedagoger i Skåne som berörs av att utbudet inom AV Media Skåne försvinner. 

Kommunen ska snarast möjligt, dock senast den 20 januari 2025 ange viljeinriktning till 
AV Media Skåne om utträde ur kommunalförbundet önskas eller om kommunen önskar 
kvarstanna i kommunalförbundet enligt ny förbundsordning (som är under framtagande 
och ska presenteras för förbundsdirektionen den 27 januari 2025). 

Formellt beslut behöver fattas av kommunfullmäktige senast den 30 juni 2025.

Barn- och utbildningsnämnden fattade den 17 december 2024 beslut om att förorda 
kommunfullmäktige att Perstorps kommun kvarstannar i kommunalförbundet Nya AV 
Media Skåne.

Till ärendet hörande handlingar
Kommunstyrelsens beslut 2025-01-22, § 6
Tjänsteskrivelse
Beslut BUN 2024-12-17
Perstorp beslutsunderlag

Yrkande:
Anders Jelander (VIP) yrkar bifall till förslaget till beslut.
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Kommunfullmäktige beslutar,

att Perstorps kommuns viljeinriktning är att kvarstanna i kommunalförbundet (Nya) AV 
Media Skåne.

Beslutet skickas till
Kommunalförbundet (Nya) AV Media Skåne
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§ 8

Meddelanden
2025/10

Sammanfattning
Föreligger följande meddelanden:
Protokollsutdrag socialnämnden 2024-12-17 gällande ekonomisk rapport och prognos 
2024
Samordningsförbundet NNV Skåne Finsam: Protokoll 2024-11-28, verksamhetsplan och 
budget 2025, 2026, 2027
AV Media Skåne: Protokoll 2024-12-02, bedömning förtroendevalda revisorer, yttrande 
från sakkunnigt biträde

Kommunfullmäktige beslutar,

att notera meddelandena
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§ 9

Anmälan av motion gällande kameraövervakning
2025/24

Sammanfattning
Rubricerad motion har inkommit från Emilia Sandell Eskilandersson (SD).

Till ärendet hörande handlingar
Motion

Kommunfullmäktige beslutar,

att notera motionen.
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§ 10

Anmälan av motion om webbsända kommunfullmäktige
2025/32

Sammanfattning
Rubricerad motion har inkommit från Charlotta Wendt (VIP).

Till ärendet hörande handlingar
Motion

Kommunfullmäktige beslutar,

att notera motionen.
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§ 11

Fråga till ledamot i kommunfullmäktige
2025/20

Sammanfattning
Följande fråga ställd till kommunfullmäktiges ordförande Håkan Abrahamsson (M) har 
inkommit från Charlotta Wendt (VIP):
”Enligt tjänstemän så måste websända kommunfullmäktige gallras och tas bort efter två 
veckor, vilket förklaras av en tillämpning av EU:s webbtillgänglighetsdirektiv och att 
kommunen inte har möjlighet att texta sändningen. Hänvisningen till detta direktiv låg 
till grund för informationshanteringsplanen som antogs i kommunstyrelsen i december 
2023.

Andra kommuner, exempelvis Helsingborg, textar inte sina websända 
fullmäktigesammanträden och ändå ligger de kvar och är tillgängliga för allmänheten. 
Hur kommer det sig? Varför kan inte Perstorp göra likadant?

Det är självklart av vikt för både allmänhet, politiker och demokrati att man i efterhand 
kan gå tillbaka och se resonemanget i debatterna för olika frågor, inte minst när 
politiker så nyckfullt svänger i olika frågor mot vad som tidigare sagts. Det är svårt att 
tolka denna gallring som någonting annat än mörkläggning och en del av den 
tystnadskultur som präglar Perstorp, när invånarna i själva verket önskar mer öppenhet. 

Är det för att politiker inte senare ska kunna hållas till svar för vad de faktiskt har sagt 
eller hur kan ni annars förklara att Perstorps kommun tolkar direktiv på annat sätt än 
andra kommuner?”

Ordförande besvarar frågan från Charlotta Wendt.

Från Charlotta Wendt (VIP) har nedan frågor inkommit, samma frågor är ställda 
individuellt till ledamöterna Bilal Jarrah (S), Elisabeth Holmer (S), Valter Titusson (S), 
Boel Rosdahl (S), , Yvonne Långström (PF), Göran Långström (PF), Birger Månsson 
(PF), Jan Aronsson (PF) och Karin Johansson KD), samt till ersättarna Krister 
Lundström (S), Ingela Werner Aronsson (PF):
”Hur representerar du de väljare som genom sin röst har gett dig en fullmakt i Perstorps 
kommunfullmäktige? 
Hur många minuter uppskattar du att du har varit uppe i talarstolen så här långt under 
denna mandatperiod?
Vad tillför du debatterna?”

Till ärendet hörande handlingar
Inkomna frågor från Charlotta Wendt
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Beslutsgång:
Ordförande anser att frågorna till ledamöter och ersättare i fullmäktige inte får ställas då 
han anser att frågorna inte faller under den kommunala kompetensen utan är mer av 
allmänpolitisk karaktär. Ordförande väljer att fråga fullmäktige om de anser att frågorna 
får ställas och finner att fullmäktige beslutar att frågorna inte får ställas. Votering begärs.

Votering:
Den som anser att frågan inte får ställas röstar nej, den som anser att frågan får sällas 
röstar ja. Voteringen genomförs och utfaller med 7 nej och 19 ja (enligt bilaga 1) varvid

Kommunfullmäktige beslutar,

att frågorna till ledamöter och ersättare i fullmäktige inte får ställas.
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§ 12

Avsägelse och fyllnadsval - ordförande i revisionen
2024/344

Sammanfattning
Från Lennart Persson (VIP) har inkommit en avsägelse som ordförande i revisionen. Vi 
i Perstorp föreslår Carin Lindeberg (VIP) som ny ordförande efter Lennart.
Till ärendet hörande handlingar

Kommunfullmäktige beslutar,

att bevilja avsägelsen från Lennart Persson (VIP) som ordförande i revisionen, samt

att som ny ordförande efter Lennart Persson välja Carin Lindeberg (VIP)

Beslutet skickas till
Revisionen
HR Servicecenter


